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Protokół nr XVIII 

z obrad XVIII sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 24 listopada 2016 roku w 

siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca  pani Elżbieta Biczyk powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, 

że na sali obecnych jest 15 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

1.Sprawy porządkowe. 

2.Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy Michałowice. 

3.Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2016 Gminy Michałowice Nr 

XII/118/2015, 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. na terenie Gminy 

Michałowice, 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia podatku rolnego w 2017 r., 

4) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 r. na terenie 

Gminy Michałowice, 

5) opłaty prolongacyjnej,  

6) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych oraz niepublicznych przedszkoli i 

szkół prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne niż Gmina Michałowice a 

także dla osób prowadzących inne formy wychowania przedszkolnego, na terenie 

Gminy Michałowice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystywania dotacji, 

7) gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki 

budżetowe, 

8) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Michałowice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2017 rok”, 

9) zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn 

zadania publicznego, 

10) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

11) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 689/1, 690/1, 691/1, 692/1, 

12) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Sokołów, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 218/6, 

13) rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy, 

14) rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy, 

15) rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

7. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem – 15 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się- 0 

Porządek obrad XVIII sesji został przyjęty. 

Ad. pkt. 2 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z XVI sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XVI sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XVI sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 3.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2016 Gminy Michałowice Nr XII/118/2015. 

Pan Wójt poinformował, że 18 listopada br. ogłoszono zmianę publikacji tekstu jednolitego 

ustawy o finansach publicznych, w związku z czym  zgłosił autopoprawkę w podstawie prawnej 

polegającą na zamianie roku  2013 na 2016 i poz. 885 na poz. 1870. 

Pani Jankowska omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła autopoprawki pana 

Wójta, które zostały zgłoszone w formie pisemnej i stanowią załącznik do protokołu. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 

głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2016 Gminy 

Michałowice Nr XII/118/2015 z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/210/2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2017 r. na terenie Gminy Michałowice. 

Pan Wójt zaproponował utrzymanie stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok na 

poziomie obowiązującym w 2016 roku. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. na 

terenie Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/211 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.3 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta dla obliczenia podatku rolnego w 2017 r. 

Pan Wójt zaproponował obniżenie ustawowej ceny żyta do wysokości 40 zł/dt, czyli do 

wysokości obowiązującej w 2016 roku. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia podatku rolnego w 

2017 r. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/212 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na 2017 r. na terenie Gminy Michałowice. 

Pan Wójt zaproponował utrzymać stawki podatku od środków transportowych na 2017 rok na 

poziomie obowiązującym w 2016 roku. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2017 r. na terenie Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/213 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały jest doprecyzowaniem, zgraniem ze zmianą 

zapisów ordynacji podatkowej, jest to uchwała porządkująca. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/214 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych oraz niepublicznych przedszkoli i szkół prowadzonych przez 

osoby fizyczne i prawne inne niż Gmina Michałowice a także dla osób prowadzących inne 
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formy wychowania przedszkolnego, na terenie Gminy Michałowice oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Pani Wierzgała poinformowała, że przedstawiony projekt uchwały wynika ze zmiany ustawy 

o systemie oświaty, w zakresie dotyczącym dotacji dla niepublicznych przedszkoli  i punktów 

przedszkolnych. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 

głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych oraz 

niepublicznych przedszkoli i szkół prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne niż 

Gmina Michałowice a także dla osób prowadzących inne formy wychowania 

przedszkolnego, na terenie Gminy Michałowice oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/215 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.7  

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie gromadzenia na 

wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki budżetowe. 

Pani Wierzgała poinformowała, że projekt uchwały wnoszony jest w związku z  utworzeniem 

od 1 stycznia 2017 roku Centrum Usług Wspólnych oraz doprowadzenia do zgodności zapisu 

uchwały, do zapisu Statutu Gminy Michałowice. 

Następnie w imieniu Pana Wójta wniosła autopoprawkę w podstawie prawnej ustawy o 

finansach publicznych, polegającą na zamianie roku  2013 na 2016 i poz. 885 na poz. 1870. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 

głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez 

samorządowe jednostki budżetowe z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/216 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 

współpracy Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok”. 

Pan Żuchowski poinformował, że przedstawiony program jest programem obowiązkowym, 

uchwalanym corocznie. Projekt uchwały był omawiany na komisji, na której padł wniosek o 

uzupełnienie, stąd autopoprawka Pan Wójta do §13 pkt.2, który otrzymuje brzmienie 

„wspieranie społecznych lokalnych inicjatyw z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 

narodowego”. 
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Pan Wójt zgłosił autopoprawkę w podstawie prawnej polegającą na zamianie roku  2013 na 

2016 i poz. 885 na poz. 1870. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 6 

głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głos. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Michałowice z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2017 rok” z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/217/2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Pan Wójt zgłosił w podstawie prawnej autopoprawkę, polegającą na dopisaniu formuły „ze 

zmianami” po poz.446. Następnie poinformował, że Gmina Raszyn uruchomiła linię L23 na 

trasie Raszyn-Pruszków-Raszyn w ramach podpisanej umowy z Miastem Stołecznym 

Warszawa i część trasy znajduję się na terenie naszej gminy.   

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia 

Gminie Raszyn zadania publicznego z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/218 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Pan Wójt zgłosił w podstawie prawnej autopoprawkę, polegającą na dopisaniu formuły „ze 

zmianami” po poz.446. Następnie poinformował, że do dróg gminnych zalicza się drogi o 

znaczeniu lokalnym, niezaliczone do innych kategorii, a stanowiące uzupełnienie sieci dróg 

służących miejscowym potrzebom. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu 

z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/219 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.11 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie Michałowice, stanowiącej działki 

ewid. nr 689/1, 690/1, 691/1, 692/1. 

Pan Wójt poinformował, że pozyskane działki zostaną przeznaczone na poszerzenie gminnej 

drogi publicznej, ulicy Skośnej w Granicy. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 689/1, 690/1, 691/1, 692/1. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/220 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Sokołów, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę 

ewid. nr 218/6.  

Pan Wójt poinformował, że właściciele działki położonej w Sokołowie wyrazili zgodę na 

nieodpłatne przekazanie jej na rzecz Gminy Michałowice, celem poszerzenia gminnej drogi 

publicznej, ulicy Gromadzkiej. 

Pani  Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani  Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów , „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kozłowski   

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Sokołów, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 218/6. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XVIII/ 221/2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy. 

Pani Biczyk zgłosiła autopoprawkę do uzasadnienia projektu uchwały, do punktu 3, polegającą 

na wykreśleniu pierwszego zdania w brzmieniu „Stanowisko w sprawie negatywnego wpływu 

technologii radiowych (w tym W—Fi)”.   

Następnie poinformowała, że Wojewoda Mazowiecki w dniu 14.09.2016 r. przekazał Radzie 

Gminy Michałowice do rozpatrzenia skargę Pani Elżbiety  Gustakowskiej-Smolak na działania 

Wójta Gminy Michałowice. Decyzją Rady skarga została przekazania do rozpatrzenia przez 

Komisję Rewizyjną. Komisja po rozpatrzeniu uznała skargę za bezzasadną. 
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Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 1 

Uchwała Nr XVIII/222 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy. 

Pani Biczyk zgłosiła autopoprawkę do §1 polegającą na zmianie daty z 14 września, na 23 

września oraz drugą autopoprawkę do uzasadnienia projektu uchwały do punktu 2, polegająca 

na wykreśleniu pierwszego zdania w brzmieniu „Stanowisko w sprawie negatywnego wpływu 

technologii radiowych (w tym W—Fi)”.   

Następnie poinformowała, że Ministerstwo Edukacji Narodowej w dniu 23.09.2016 r. 

przekazało Radzie Gminy Michałowice do rozpatrzenia skargę Pani Elżbiety  Gustakowskiej-

Smolak na działania Wójta Gminy Michałowice. Decyzją Rady skarga została przekazania do 

rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. Komisja po rozpatrzeniu uznała skargę za bezzasadną. 

 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 2 

Uchwała Nr XVIII/223 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy. 

Pani Biczyk poinformowała, że 5 października 2016 roku wpłynęła skarga Pani Elżbiety 

Gustakowskiej-Smolak na działania Wójta Gminy Michałowice.   

Decyzją Rady skarga została przekazania do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. Komisja 

po rozpatrzeniu uznała skargę za bezzasadną zgodnie z umieszczonym w projekcie uchwały 

uzasadnieniem. 

Następnie zgłosiła autopoprawkę do §1 polegającą na zmianie daty z 14 września, na 5 

października oraz druga autopoprawka  do uzasadnienia projektu uchwały, do punktu 2, 

polegająca na wykreśleniu pierwszego zdania w brzmieniu „Stanowisko w sprawie 

negatywnego wpływu technologii radiowych (w tym W—Fi)”.   

 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 2 

Uchwała Nr XVIII/224 /2016 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016. 

Brak pytań i uwag. 

Ad. pkt 5. 

Informacje Wójta Gminy. 
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Brak  

 

Ad. pkt 6. 

Pani Biczyk poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Pismo Wojewody Mazowieckiego skierowane do rad miast i rad gmin dotyczące uchwalania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Trzy pisma Związku Gmin Śląska Opolskiego w sprawie poparcia uchwał dotyczących zmiany 

granic gminy Dobrzyń Wielki, gminy Dąbrowa i gminy Komprachcice i rady miejskiej w 

Prószkowie. 

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Warszawie przesłał odpis Postanowienia w sprawie 

oddalenia wniosku Pana Janusza Komorowskiego o odmowie wstrzymania wykonania 

zaskarżonej uchwały  z 28.03.2011 r. nr V/26/2011 w przedmiocie studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

Pismo z 23 listopada 2016 roku od Pani Anny Krzyżanowskiej dotyczącej bezpieczeństwa w 

Al. Marii Dąbrowskiej w Komorowie. Pismo zostanie przekazane do Pana Wójta. 

Pismo od Towarzystwa „Komorowianie” popierające w/w pismo pani Krzyżanowskiej 

dotyczące bezpieczeństwa w Al. M. Dąbrowskiej. W załączeniu jest pismo skierowane do 

Starostwa Pruszkowskiego tej samej treści. 

Informacja Wójta Gminy Michałowice o terminowym złożeniu Oświadczeń Majątkowych 

przez pracowników urzędu gminy Michałowice oraz kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych. 

Zaproszenie od Komendanta Powiatowej Policji w Pruszkowie  na debatę społeczną, która 

odbyła się 23 listopada 2016 roku. 

Zaproszenie na sesję Rady Powiatu Pruszkowskiego na 29.11.2016 r. na godz. 17:00. 

Do wiadomości Rady Gminy pismo Pana Ryszarda Ostaszewskiego do WKD w sprawie 

funkcjonowania kolejki w dniu 3.11.2016r. Odpowiedź WKD w tej sprawie. 

Do wiadomości Rady Gminy interpelacja do Wójta Gminy Pani Anny Wyszomirskiej i Pana 

Edwarda Kozłowskiego. Załączona jest  odpowiedź Pana Wójta w tej sprawie. 

Pani Przewodnicząca zachęciła do dokładnego zapoznania się z ich treścią w biurze rady. 

Ad. pkt 7.  

Pani Kamińska zapytała, czy w Gminie jest dokument określający szczegółowo miejsca i 

sposób podwyższenia ekranów dźwiękochłonnych przy POW, z pominięciem ekranów w ul. 

Mokrej w Opacz-Kolonii. 

Pan Wójt poinformował, że gmina nie ma takiego dokumentu. Natomiast gmina 

interweniowała w tej sprawie, zrobiła badania pomiaru hałasu, zgłosiła uwagi do opracowań po 

realizacyjnych, które zostały zrealizowane przez Generalną Dyrekcję i na podstawie tych 

wszystkich materiałów Marszałek wydał decyzję nakładającą obowiązek na inwestora, czyli 

Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad do naprawienia miejsc w których istnieją 

przekroczenia. Obecnie GDDKiA  musi przystąpić do procedowania. 

Pani Barbara Łapińska-Heldt stwierdziła, że zdobyła najświeższe informacje z Urzędu 

Marszałkowskiego i GDDKiA odnośnie wydanej decyzji, po postępowaniu w Urzędzie 

Marszałkowskim, która nakłada na generalną dyrekcję obowiązek wyciszenia hałasu w 

miejscach jego przekroczenia. Dowiedziała się, że na odcinku S-2 przechodzącego przez 

Michałowice, od. Al. Jerozolimskich do węzła Opacz, badania w analizie po realizacyjnej nie 

wykazały żadnych przekroczeń hałasu, jedynie uwzględniono badanie Gminy na ul. Klonowej 

34. Zwracając się do Pana Wójta zapytała, czy oprócz ul. Klonowej były zlecane badania hałasu 

w ul. Mokrej, Łąkowej, Św. Kazimierza i w innych. 

Pan Wójt poinformował, że zlecenie było na opracowanie badań w miejscach, które by 

wskazały w najczulszych miejscach przekroczenia, firma wskazała miejsce na ul. Klonowej. 
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Pani Barbara Łapińska-Heldt stwierdziła, że z analizy po realizacyjnej wynikło, że poziomy 

hałasu nie zostały przekroczone na odcinku  w Michałowicach,  poza ul. Klonową. Zapytała, 

czy jest szansa wg postępowania administracyjnego na wznowienia postępowania w Urzędzie  

Marszałkowskim na aktualne badania hałasu, ponieważ nie były one przeprowadzone w 

miejscach zgłaszanych przez mieszkańców. GDDKiA będzie punktowo podwyższała ekrany 

tylko w miejscach przekroczenia hałasu. Stwierdziła, że hałas od ul. Św. Kazimierza do ul. 

Łąkowej jest wysoki, jak również w środku osiedla, zwłaszcza gdy jest duża wilgotność. 

Zapytała, co można zrobić, aby uzupełnić badania o miejsca w których nie było pomiaru hałasu. 

Pan Wójt stwierdził, że wg ekspertów pracujących dla gminy, procedura jeszcze nie została 

zakończona  trudno jest powiedzieć, co można jeszcze zrobić. Przy tego typu przedsięwzięciach 

nie ma sprawdzania w każdym punkcie, przy każdej ulicy, tylko jest to pewien system 

komputerowy. Uważa, że nie jest to wszystko do końca rozstrzygnięte i nie jest to zamknięta 

sprawa. 

Pan Kozłowski nawiązując do Komisji GKiP stwierdził, że ul. Wacława nie jest ulicą ślepą, 

posiada w ewidencji nr 249, szerokość około 5 m, długość ok. 1,5 km, której połowa jest z 

chodnikami, z dojazdem do firm. Zapytał, czy nie warto by było bez pozyskiwania z Powiatem 

ul. Gromadzkiej, jako drogi powiatowej udrożnić odcinek 750 mb w ul. Wacława, wówczas 

samochody ciężarowe jeżdżące z firm miały by łatwy dostęp do drugiego wiaduktu i bardzo by 

odciążyły ul. Sokołowską, miejscowość Sokołów, Suchy Las. 

Pan Wójt stwierdził, że w ul. Wacława występują nierozwiązane sprawy własnościowe, które 

trudno będzie rozstrzygnąć, aby można było drogę poszerzyć. Przy ul. Wacława jeden z 

ostatnich inwestorów chciał zakupić teren pod drogę i ją poszerzyć, jednak tego nie zrobił. Na 

obecnym etapie, drogę można tylko utwardzić i wspólnie z funkcjonującymi tam firmami 

problem wspólnie rozwiązać. 

Odnośnie ul. Gromadzkiej były rozmowy z Powiatem, zgłoszone zostały do analizy możliwości 

zmiany trasy drogi powiatowej, rozmowy były to przed ustawami blokującymi zakup gruntu. 

Miało tam powstać duże przedsięwzięcie, może powstanie i drogę można by było wybudować 

kosztem tych inwestorów.  

Pan Kozłowski stwierdził, że analizy, zamiany dróg na pewno długo będą trwały. Dlatego 

najlepszym rozwiązaniem będzie tak, jak Pan Wójt wspomniał utwardzić drogę szutrową, z 

pomocą  funkcjonujących tam firm. 

Pani Barbara Łapińska-Heldt przypomniała, że przez Michałowice przebiegają dwie 

autostrady okalające Michałowice z trzech stron: droga S-2 to odcinek od Al. Jerozolimskich 

do węzła Opacz,  S-8 to odcinek od węzła Opacz w kierunku Janek. 

Odcinek S-2 został uruchomiony w 2013 roku, w 2014 była analiza po realizacyjna i obecnie 

są dopiero zabezpieczenia ekranowe lub inne. W przyszłym roku na naszym terenie będzie 

robiona analiza po realizacyjna i trzeba trzymać rękę na pulsie. 

Odcinek S-8 będzie miał procedurę od przyszłego roku, trzeba sprawę przypilnować ponieważ 

od tego odcinka też jest olbrzymi hałas. 

Pan Wójt poinformował, że odcinek S-8 został zrealizowany w innym bycie prawnym i tam 

obowiązują inne normy hałasu. 

Pani Król-Popiel zapytała, co wiaduktem w ul. Czystej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że nie jest to gminna inwestycja, gmina monitoruje ją. Natomiast nie ma 

wpływu żadnego na udostępnienie dla ruchu wiaduktu w ul. Czystej.  

Pani Rycerska zapytała, na jakim etapie procedowania  jest tworzone studium w Regułach. 

Pan Wójt poinformował, że przy finale są analizy demograficzne, to co jest pierwszym etapem 

do dalszej działalności. 

Pani Rycerska zapytała, co dzieje się z terenem wokół ul. Dworcowej. 
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Pan Wójt wyjaśnił, że sprawa tego terenu wróciła ponownie do projektantów z wieloma 

uwagami mieszkańców, które są nową interpretacją nowych przepisów. Należy to doprowadzić 

do zgodności z tym, co życzy sobie Pan Wojewoda.  

Pani Wyszomirska poprosiła o wyjaśnienie odpowiedzi Pana Wójta, iż złożona interpelacja 

nie jest interpelacją.  

Pan Wójt poinformował, że wszystko opisane jest w regulaminach i statucie. 

Pani Wyszomirska zapytała, na jakim konkretnie punkcie regulaminu, statutu pan Wójt się 

powołuje, że złożone pismo nie jest interpelacją. 

Pan Wójt poinformował, że mówi o tym § 16 ppkt 3 Statutu Gminy Michałowice „Radny ma 

prawo żądać wyjaśnień od Wójta w sprawach związanych z wypełnianiem mandatu w formie 

interpelacji. Interpelacje, wnoszone w formie pisemnej, skierowane do Wójta przedstawiane są 

na sesji rady”. Nie zostało to przedstawione na sesji rady. 

Pani Wyszomirska wyjaśniła, że interpelacja została złożona w formie pisemnej i uważała, że 

na sesji rady zostanie ona przedstawiona. Zapytała, czy obecnie uzyska odpowiedź w tej 

sprawie. 

Pan Wójt wyjaśnił, że interpelacja została złożona w dniu sesji, natomiast dekretacja pism 

następuje przeważnie na drugi dzień, rano. Interpelacja dotarła dzień po sesji. 

Pani Wyszomirska zapytała co przeszkodziło, aby była odpowiedź na obecnej sesji. Jest 

pisemny wniosek i chciałaby uzyskać odpowiedź, a nie odpowiedź, że pismo nie jest 

interpelacją.  

Zapytała co ma zrobić, aby na pismo, które nazywa interpelacją uzyskać odpowiedź. 

Pani Domańska wyjaśniła, że gminy w różny sposób ustalają zasady, przyznają radnym prawo 

wnoszenia interpelacji. Statut Gminy Michałowice przewiduje, że radny przedstawia 

interpelacje na sesji i są to wymogi formalne interpelacji. Złożona na sesji i od tego terminu 

biegnie czas dla Pana Wójta, na udzielenie odpowiedzi na interpelacje. Przyjęto zasadę, że 

interpelacje składa się na sesji. Tak było to praktykowane, że radni na sesji składali interpelacje 

do pana Wójta, informując o tym, że składają interpelacje. Odpowiedź następuje również w 

trybie art., 16 Statutu Gminy Michałowice. 

Pani Wyszomirska poinformował, że interpelacja dotyczy bardzo ważnych spraw związanych 

z budżetem, poprawkami w budżecie, dlatego na obecnej sesji zgłasza interpelację z prośbą o 

rozpatrzenie w trybie wskazanym  przez nasz Statut. 

Następnie poprosiła o pisemne uzasadnienie, dlaczego pismo z dnia 17. 10 . 2016 r. nie spełnia 

wymogów formalnych i nie może być traktowane jako interpelacja. 

Następna interpelacja dotyczy spotkania 4 listopada 2016 r. dotyczącego projektu promocji 

gminy. Zgłosiła chęć uczestniczenia w takich spotkaniach o których miały być informacje na 

stronie gminy, oraz miały być przedstawione również ich harmonogramy.  Na listopadowe 

spotkanie nie została zaproszona, dlatego obecnie w formie interpelacji ustnej, za chwilę w 

formie pisemnej prosi o odpowiedź na pytanie, kto zapraszał na to spotkanie, kto uczestniczył 

w tym spotkaniu, poprosiła o protokół ze spotkania, jaki wynik spotkania, jaki był klucz 

zapraszania radnych na spotkania. 

Wszystkie interpelacje zgłoszone na obecnej sesji w formie ustnej złoży za moment w formie 

pisemnej z prośbą o udzielenie odpowiedzi zgodnie z § 16 Statutu Gminy Michałowice. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Elżbieta Biczyk, 

zamknęła obrady XVIII sesji Rady Gminy Michałowice. 
  

Protokołowała: 

  

  

Urszula Bejda 
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